

Kredsbestyrelsen 2025 - 2029
(Kredsbestyrelsesmøde tirsdag den 21. april 2026)

21-04-2026 09:00 - 16:00

Rødt mødelokale, Kredskontoret

Indhold

Referat	1
---------------	---

Referat

Punkt 1: Mødets åbning. Bilag

Tilstede: Andreas Henrik Christensen, Ane-Marie Larsen, Anja Hoyer Didriksen, Bente Lund, Birgit Lind Pedersen, Christa Andersen, Grith Elisabeth Brygger, Karin Blum Husted, Lajla Stockfleth, Louise Enderberg Kyhl Hansen, Maria Redder Cisar, Michelle Guldbæk Servé, Penille Skibsted Thomsen, Susanne Rønn Haunsvig, Pia Kongsted Nielsen (suppleant)

Afbud fra Julie Jølander og Jette Nørr Møllebjerg.

Referent Kristine Sabroe og Lars Bonde Søndersted

Punkt 2: Godkendelse af referat fra den 9. marts 2026. Bilag

Referatet godkendes.

Aftalt, at der sættes et punkt på dagsordenen på årets sidste KB møde: "evaluering af referater". Afhængig af udfaldet af denne evaluering skal der evt. sættes et punkt på dagsordenen til det første møde i KB i 2027 vedrørende ændring af forretningsordenen.

Punkt 3: Godkendelse af dagsorden

Godkendelse af dagsorden: Godkendt.

Punkt 4: Orientering om den politiske situation v/ Kredsforkvinde Michelle Servé (inkl. seneste nyt fra RMU og FusionsMED)

Orientering om den politiske situation: Michelle beklagede sin mgl. skriftlige orientering. Orienterede herefter mundtligt om arbejdet i FusionsMED, H-MED og om koordinering med Kreds Hovedstaden. Det er målet at få landet en MED aftale til september 2026. I efteråret 2026 vil der blive udpeget et nyt H-MED fra og med 1. januar 2027.

Punkt 5: Orientering fra Kredschefen.

Orientering fra kredscheff: Orienterede bl.a. om genbesættelse af ledig stilling som faglig konsulent og generelt om arbejdet på kredskontoret i Borup.

Punkt 6: Præsentation af politisk konsulent, Maria Gudme, og projekt konsulent, Susanne Sandager

Politisk konsulent Maria Gudme og projektleder Susanne Sandager giver en introduktion til deres arbejde med fusionen til det nye Region Øst. Opgaven løses på tværs af Kreds Hovedstaden og Kreds Sjælland.

Punkt 7: Budgetmodel og udmøntning til kredsene.

Lars Bonde Søndersted og Birgitte Urup Stoltenberg indleder med at orientere om en trykfejl i bilaget, hvor årstallet på side 1 er angivet forkert. Birgitte gennemgår herefter bilaget.

Der stilles spørgsmål til, hvorfor der ikke afsættes midler til "god administrativ sagsbehandling". Det bliver oplyst, at det skyldes et systemskifte. Der afsættes derfor ikke yderligere ressourcer til udvikling af det eksisterende system. Kredsbestyrelsen orienteres desuden om, at de er velkomne til at eftersende eventuelle spørgsmål til Lars og Birgitte. Disse vil i så fald blive besvaret på det kommende KB-seminar.

Punkt 8: Deltagelse Folkemøde Bornholm

Andreas Christensen orienterer om Folkemødet på Bornholm og kredsens deltagelse, herunder at der igen i år er planlagt et fælles arrangement for DSR i FH-teltet. Pia Kongsted melder afbud på grund af uddannelse.

Det aftales, at man afholder et kort virtuelt koordinerende møde for deltagerne, så man kan aftale transport mm.

Punkt 9: Orientering fra PL. Bilag

Der spørges ind til Andreas Christensens psykiatri-netværk. Andreas forklarer, at netværket går på tværs af Region Sjælland og Region Hovedstaden, og at der arbejdes med dagsordener, der særligt vedrører integrationen mellem psykiatri og somatik.

Der kom en tilbagemelding til Anja Hoyer Didriksen vedrørende det seneste jubilæum, hvor nogle ønskede at gøre introduktionsrunden kortere. Der suppleres fra et andet KB-medlem, der godt kan lide de grundige introduktionsrunder v. jubilæerne.

Punkt 10: HB-dagsorden Drøftelse af kongresforslag Mødeleder Andreas Henrik Christensen. Bilag

Indstilling:

Kredsbestyrelsen drøfter følgende punkter.

1. Kongrespunkter

Punkterne vedrørende kongressen behandles indledningsvis: 3.1, 3.2, 3.3, 3.4 og 3.5.

Der er fokus på forståelsesspørgsmål, mens egentlige holdningsdrøftelser udsættes til kongresseminaret.

3.1

Der spørges ind til, hvad et navneopråb er. Det forklares, at der på kongressen kan foretages navneopråb, hvis mindst 10 delegerede anmoder om det. Navneopråb kan anvendes som et taktisk pressionsmiddel.

Der er overvejende tilslutning til elektronisk navneopråb.

2.1

Kongresforslag – Garantifonden

Der spørges ind til størrelsen på garantifonden samt muligheden for at stille ændringsforslag hertil. Lars og Michelle går videre med at undersøge dette.

2.2 Grundbeløbsmodel

Der spørges ind til beregningen af grundbeløbet samt konsekvenserne efter reduktion i antallet af politisk valgte.

2.3 Analyse af fremtidig kontingentstruktur

Der spørges ind til, hvordan der skal afrapporteres efter analysen.
Anja redegør for, at tanken er afrapportering til kongressen, og at kredsen eventuelt kan stille forslag om dette til næste kongres.
Det besluttet, at kredsbestyrelsen på seminaret drøfter, om der skal stilles ændringsforslag.

2.5 Nedsættelse af kontingent ved lavt timetal

Der spørges ind til baggrunden for grænsen på 16 timer. Det henvises til forslagsstilleren.

2.5 Nedsat kontingent for folkepensionister

Ingen spørgsmål.

2.6 Nyt holdningspapir om mangfoldighed

Ingen spørgsmål.

2.7 Indsats om pauser og restitution

Det drøftes om dette nødvendigvis kræver et kongresforslag.

2.8 Civilsamfundets rolle i fremtidens velfærd

Der stilles flere spørgsmål til formålet med forslaget.

Der er opfordringer til, at emnet i stedet kunne behandles som debatindlæg eller i andre fora, fx FH.

2.9 Lokal løn

Der efterspørges en mere konkret formulering af forslaget.

2.10 Barnets sygedage

Det bemærkes, at emnet allerede er et fokuspunkt i organisationen, og at det derfor ikke nødvendigvis bør fremsættes som forslag.

2.11 Modernisering af DSR's love

Michelle orienterer om, at der primært er tale om en sproglig gennemskrivning.

Der spørges ind til muligheder for ændringsforslag vedrørende holdningspapirer og procedurer for behandling på kongressen. Dette undersøges af Michelle og Anja.

2.12 Tiltrædelsestidspunkt for politisk valgte

Ingen spørgsmål.

2.13 Frikøb til faglige selskaber

Ingen spørgsmål.

2.14 Kontingentnedsættelse for dimittender

Der spørges ind til, hvorfor forslaget ikke er samlet med øvrige kontingentforslag. Anja følger op.

2.15 Beslutningsprocesser i DSR

Der stilles spørgsmål til, hvorfor det er fremsat som forslag, da der er tale om en drøftelse.

2.16 Strategisk projekt- og honoreringspulje

Ingen bemærkninger.

2.17 Kvalificeret flertal ved ændringer af kredsstruktur

Det bemærkes, at konsekvenserne af forslaget drøftes på seminaret.

2.18 Ændring af tidspunkt for valg til kredsbestyrelser
Ingen bemærkninger.

2.19 Refusion af autorisationsgebyr
Andreas orienterer om, at forslagsstillerne arbejder på et ændringsforslag for at undgå skattemæssige og juridiske udfordringer.

2.20 Rammebevilling til SLS
Ingen bemærkninger.

3.2 Program for kongressen
Tidsplan og program tages til efterretning.

3.3 Rammebudget og regnskab
Ingen bemærkninger.

3.4 Valg af statsautoriseret revisor
Ingen bemærkninger.

3.5 Valg af regnskabskontrollanter
Andreas opstiller alene som kontrollant.

Indsat punkt – gæster til kongressen
Der har været ønske fra gæster om at kunne deltage flere dage. Kredsbestyrelsen imødekommer dette.

Punkt 11: HB dagsorden Drøftelse af udvalgte punkter på kommende HB-dagsorden. Bilag

3.7 Juridisk bistand og kommunikation til nye medlemmer ifm. deltidsdommene
Det bemærkes under drøftelsen, at de gentagne forlængelser kan skabe forvirring.

3.9 Medlemskontaktcenter – realisering af en styrket medlemsservice
Lars orienterer om ambitionen om at styrke medlemsservicen og skabe en mere ensartet indsats på tværs af kredsene. I den forbindelse ses det som positivt, at kredsen indgår i pilotprojektet.
Der er opbakning i kredsbestyrelsen til indstillingen.

3.12 DSR's bæredygtighedspolitik
Under drøftelsen bemærkes det, at der fortsat opleves et højt forbrug af print og tryk, men samtidig er der tilfredshed med, at der arbejdes mere bevidst med området.
Der er opbakning til indstillingen.

3.14 Kredsregnskaber
Lars gennemgår kredsens regnskab. Der stilles spørgsmål til, om der er grund til bekymring, hvilket Lars afviser med henvisning til en høj grad af omkostningsbevidsthed.

3.15 Årsrapport for DSR's landsdækkende enhed for 2025
Der spørges ind til rabatten på huslejen i Kvæsthuset.

3.16 Årsrapport for hele organisationen og revisionsprotokollat for 2025
Der er ingen bemærkninger til punktet.

Susanne Haunsvig var ikke med under hele punktet.

Punkt 12: OK26

Resultatet er kommet.

Michelle orienterer om at vi forventer mange spørgsmål til fritvalgskontoen.

Punkt 13: Orientering fra FH

Michelle orienterer om, at der arbejdes på at styrke samarbejdet med Sektion Hovedstaden.

Michelle orienterer endvidere om, at der pågår overvejelser om prioritering af deltagelse i forskellige fora, da den politiske ledelse er blevet mindre. Særligt i FH opleves mødeaktiviteten som meget omfattende.

Der er desuden en opfordring til kredsbestyrelsens medlemmer om at deltage i de kommunale FH-råd.

Punkt 14: Eventuelt

Kørsel til KB-seminar bliver koordineret og også til Kongressen.

Punkt 15: Evaluering fra mødet

Evaluering:

- Det understreges, at talerækken skal respekteres.
- Der er en opfordring til, at de tunge økonomipunkter placeres tidligt på dagen.